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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 8.12.2011 stillet 
følgende spørgsmål nr. 56 (Alm. del) som hermed besvares.

Spørgsmål 56:

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 7/12-11 fra Greenpeace vedrørende
kvoter på torsk i Kattegat, jf. FLF alm. del - bilag 105.”

Svar:

ICES’ rådgivningen for torsk i Kattegat i 2012 er i overensstemmelse med 
forsigtighedsprincippet at forbyde direkte torskefiskeri og minimere bifangster af torsk, 
og jeg er glad for, at man på rådsmødet for landbrug og fiskeri den 15-17. december 
2011 valgte at følge denne rådgivning. Fra 1. januar 2012 er det forbudt at fiske direkte 
efter torsk i Kattegat. 

Til det øvrige fiskeri i Kattegat fastsættes der en kvote til afskrivning af uundgåelige 
bifangster af torsk. Greenpeaces forslag om en 0-kvote har været overvejet, men 
forkastet, fordi den ikke giver nogen særskilt beskyttelse af torsken. Det eneste der vil 
komme ud af det er et rimeligt spild af ressourcer ved discard.

Jeg vil også minde om, at Fødevareministeriet i juli 2011 indførte et meget selektivt 
redskab i fiskeriet efter jomfruhummer i Kattegat, og det vil fremover være obligatorisk 
at bruge fra 1. januar til 30. september i kalenderåret. Jeg synes, at vi må afvente 
resultaterne af dette, før man drager konklusioner om fiskeriet i Kattegat.

Endelig kan jeg oplyse, at Fødevareministeriet vil komme med sit væsentlige bidrag til 
beskyttelsen af naturen i havet ved implementeringen af habitatdirektivet og 
havstrategidirektivet.

Mette Gjerskov

/Jacob Løvenstjerne

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 2011-12
FLF alm. del , endeligt svar på spørgsmål 56
Offentligt


